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Aktuální hesla:  

Lidé dělný probuď se, a poznej sílu tvojí, pakli tvoje 
paže chce, všechny stroje stojí!  

Ne prosit, ne žebrat, jen zápasit zdárně, za práva a 
svobodu neválčí se špatně! 

 (stará dělnická hesla z poč. 20. století) 
 

Měsíčník OV KSČM Rokycany. Ročník 16. 
Na webu lze „Listy“ otevřít na internetové adrese: 

http://rokycany.kscm.cz, dále na 
http://www.mevkscmpb.estranky.cz/ 

 

 

Vážení spoluobčané, 
Komunistická strana Čech a Moravy konala svůj VIII. 

sjezd, kde kromě jiného hodnotila současnou vnitropolitickou 
situaci v naší zemi. 

Delegáti sjezdu si velmi cení práce všech poctivých lidí, 
kteří přinášejí mnoho obětí za situace, kdy současná pravico-
vá vláda dělá kroky trvale snižující jejich životní úroveň. 
Připomínáme, že jedna z prvních možností, kterou nám ne-
mohou vzít, budou podzimní krajské a senátní volby. Zde je 
možné vystavit vládním stranám účet a svým hlasem ukázat, 
že ztratily důvěru. 

Komunistická strana Čech a Moravy je připravena zodpo-
vědně naplňovat svůj program a hájit práva Vás, občanů! 

Delegáti VIII. sjezdu KSČM 
Liberec 20. května 2012 

 

 „Hlavní úkoly" jasn ě dávají priority pro p řeko-
nání krize, změnu stavu a systému. Systému, jehož 
jádrem je člověk, občan a měřítkem hodnot je prá-

ce nikoli pouze majetek 
 

Z dokumentu, který byl předložen sjezdu vyplývá, že ne-
může být menších cílů než je: 

1. porážka Nečasovy vlády, nové volby a ustavení vlády 
respektující zájmy většiny občanů; 

2. zastavení navržených "restitucí" církevního majetku, 
3. namísto řečí skutečně přijmout státní protikorupční pro-

gram a přijmout zákon o majetkových přiznáních,  
4. prosadit funkční zákon o obecném referendu a odvola-

telnost politiků; 
5. místo nesmyslných škrtů stimulovat hospodářský růst 

všech forem vlastnictví a podpořit tvorbu nových pracovních 
míst a bránit sociálních práva a jistot lidí; zastavit nebo zrušit 
navrženou důchodovou reformu a zachovat průběžný, státem 
garantovaný důchodový systém, 

6.zajistit ústavní právo na bezplatnou zdravotní péče, bez-
platné studium na vysokých školách, bez školného či zápisné-
ho, zajištění systému sociálních stipendií a podpor pro po-
třebné; 

7. přijmout spravedlivou, solidární a účelnou daňovou po-
litiku s progresivní daní z příjmu fyzických i právnických 
osob, 

8. Vytvoření potřebné podmínky pro práci bezpečnostních 
složek, posílení jejich profesionality a zajištění funkčního 
záchranného systému. 

Stažení českých vojenských kontingentů z míst, která ne-
mají vztah k naší obraně a nejsou ani v zájmu OSN. Bojovat 
za mír ve světě. 

9. Podporovat iniciativy, zejména projekt Spojenectví Prá-
ce a Solidarity (SPaS) a podstatně zvýšit úsilí za jednotný 
postup občanských sdružení a iniciativ k obhajobě práv ne-
privilegovaných vrstev proti systému vykořisťování a bez-
pracného obohacování. Aktivně čelit antikomunismu. Spojit 
zkušenosti s novými formami a metodami práce. 

10. Podporovat ekologické, kulturní myšlení společnosti.  
Spoluvytvářet materiální, ekonomické i duchovní podmín-

ky pro systematický dialog s mladou generací. 
Naším dlouho-

dobým cílem, pro 
který vytváříme 
plněním nejbliž-
ších úkolů před-
poklady, je vybu-
dování spravedli-
vějšího společen-
ského řádu - socia-
lismu, kde lidé 
budou odměňová-
ni podle práce, a 
vše se bude dít ve 
prospěch společ-
nosti. 

 
Vojtěch FILIP, 
předseda ÚV 
KSČM 
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Sjezd očima delegátů Rokycanska 

Dojmy ze sjezdu 
Ladislav Urban, předseda KVV Plzeňského kraje 

Zamýšlím-li se za posledním, VIII. sjezdem KSČM mohu 
trochu srovnávat s těmi předcházejícími. Je pravdou, že velká 
část dřívějších účastníků stranických sjezdů zestárla a mnozí 
již nejsou mezi námi. 

Když KSČM vznikala bylo to, myslím, pod tlakem okol-
ností a zejména snahou slovenských komunistů po rozdělení 
Komunistické strany Československa. Slovenští komunisté 
změnou názvu strany a hlavně změnou politiky na levicovou 
nekomunistickou stranu zanikli a postupně dosud stávají z 
mrtvých. 

Komunistická strana Ćech a Moravy si i přes značné názo-
rové rozdíly uchovala vliv a zastoupení v zákonodárných 
sborech i zastupitelstvech. To kladně zhodnotil i VIII. sjezdu 
KSČM. Osobně si myslím, že sjezd otevřel cestu k využití 
rostoucích volebních preferencí a je již jen na nás na všech 
jak této situace využijeme. Určitou ztrátou bylo nezvolení s. 
Stanislava Grospiče za místopředsedu strany. Vůbec, vidíme-
li velkou obměnu ve funkcích ve vedení strany mezi sjezdy 
není to zdravé a prospěšně, protože to stranu většinou oslabu-
je. Volba vedení musí být promyšlená a vycházet z dobré 
kádrové práce. Jsem přesvědčen, že aby kolektiv nejužšího 
vedení strany pracoval perfektně a v soudružských vztazích je 
základem dobré práce celé strany. Pak se rychle dostaví vý-
sledky. Také pro VV ÚV KSČM toto platí. Velmi důležitá je i 
další struktura řízení strany a její akceschopnost. I k tomu 
sjezd řekl své.  

Naší krajské delegaci se podařilo naplnit to, s čím na sjezd 
jela. Na předsedkyni ÚRK KSČM jsme navrhli s. Zdeňku 
Liškovou a do funkce ji prosadili. Vycházeli jsme z toho, že 
strana potřebuje nedostatky v oblasti ekonomiky a hospodaře-
ní nejen konstatovat, ale včas je i řešit. Soudružka Zdeňka 
Lišková je, dle mne, zárukou toho, že se omezí plýtvání a 
zlepší hospodaření se stranickým majetkem. 

V oblasti programové jsme se nezaměřili na dokument So-
cialismus v 21. století, protože ten, já osobně, považuji za 
určitý koncept cest a způsobů práce strany v delším období a 
je nutné na něm stále pracovat. Měl by být obohacován i teo-
retickou prací ostatních komunistických stran. Pro naši sou-
časnou dnešní práci jsou hlavním dokumentem sjezdu "Hlav-
ní úkoly po VIII. sjezdu KSČM". Je to sice dokument poně-
kud rozsáhlý a značně obecný, ale přesto do konkrétních úko-
lů jsme dosáhli zapracování úkolu vytvoření české komerční 
banky. To je úkol, kdy nejde jen o nějakou banku, ale první 
krok na řešení tzv "řecké cesty" naší ekonomiky. Také někte-
ré další kroky tyto "Hlavní úkoly" obsahují. Je to cesta ze 
současného marasmu současného kapitalismu. Vyznáním ze 
sjezdu tedy je, že jsou prostředky, kterými bychom mohli 
zvednout naši společnost. Pokud však občané budou dál volit 
současnou liberální politiku bude se řešení stále oddalovat a 
cesta k němu bude stále těžší. VIII. sjezd byl o lidech a pro 
lidi této země - to je hlavní vyznání ze sjezdu KSČM. 

 

Postřehy ze sjezdu i s humorem 
Bc. Václav Špíral, člen VV OV KSČM Rokycany 

Atmosféra sjezdu byla přátelská, emotivní, místy unavená. 
Hodně mi vadil hluk delegátů při některých projevech, např. 
při projevu Stanislava Grospiče jsem velmi těžko rozuměl 
jeho slovům. 

Naprosto jsem nepochopil princip některých technických 
připomínek delegátů k projednávaným věcem, ke stanovám, 
ke znění usnesení atd. V převážné většině šlo jen o slovíčka, 
na kterých navrhovatelé zbytečně lpěli. 

Za nejvýraznější změnu po sjezdu považuji volbu místo-
předsedů sjezdem (dříve je volil ÚV). 

Velkým úspěchem pro Rokycany bylo zvolení naší JUDr. 
Zdeňky Liškové za předsedkyni Ústřední revizní komise 
KSČM. 

Za dílčí ocenění práce našeho okresu je možné považovat 
zmínku s. Filipa ve svém projevu o okresním tisku z Rokycan 
(tedy naše Listy z Rokycan) 

Změny stanov považuji za minimální, spíše jde o slovíčka. 
Výše příspěvků zůstává také stejná (tedy 0,5 % čistého měs. 
příjmu). I když to považuji za nešťastné, osobně jsem byl pro 
stanovení pevné minimální částky (např. 30,‐Kč) a to z dů-
vodu obtížného dokazování výše příjmu (zdaleka ne všichni 
mluví pravdu). 

Jinak nepovažuji sjezd za nijak překvapující ani za průlo-
mový. Strana nezmění svoji politiku, a to ani více doleva, ani 
doprava. Je otázkou, zda je to dobře či nikoli. Ale vzhledem k 
pozitivním výzkumům volebních preferencí si troufám říct, že 
spíše dobře. Ač nepovažuji tyto průzkumy za směrodatné, 
přeci jen jsou jistým obrázkem nálad osloveného obyvatelstva 
(a tedy i našeho elektorátu). Větší hodnocení VIII. sjezdu 
bych si dovolil říct až po výsledku senátních a krajských vo-
leb, kde se teprve poprvé ukáže, zda směr strany, který jsme 
si na sjezdu odhlasovali, je tím správným. 

A k odlehčení mých slov nabízím čtenářům krátkou agit-
ku: 

 

Posjezdová 
Tak už máme po sjezdu 
a přesně jak jsme čekali, 
mnozí byli za hvězdu, 
mnozí jenom reptali. 
 
Slova, slova, slova, 
některá plytká, 
jiná planoucí. 
Některá zvadlá kytka, 
jindy růže horoucí. 
 
 Do dalších dní se silou, 
vlitou do našich žil, 
a prací naší čilou, 
budem se bít, to je náš cíl. 
 
Za chvíli už zrudnou třešně, 
tak ať zaskočí těm pecka, 
co nám s úsměvem falešně 
slibují a zadlužují naše děcka. 
 
Jasná slova a naše činy, 
jak zbraň, která nabita, 
zasáhnou všechny jejich viny. 
Však je důležité míti Filipa. 
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Některé postřehy ze sjezdu aneb jak jsem 
to viděl já… 

Jiří Valenta 
Příjemné prostředí libereckého ubytovacího a zábavního 

komplexu Babylon nabídlo ve dnech 19.-20.května tohoto 
roku svoji pohostinnost skoro pěti stovkám delegátů VIII. 
sjezdu KSČM (1. den 454, 2. den 452 delegátů = 99,12% 
pozvaných, z toho 363 mužů a 91 žen).    

První negativní zprávou, která se ke mě ze sobotního rána 
donesla bylo, že prý mezi delegáty koluje leták, kde někteří 
členové jakéhosi "radikálního křídla" kritizovali politiku 
předsedy KSČM Vojtěcha Filipa.Otevřeně říkám, že ke mě 
žádný leták nedoputoval a tak ani nevím, zda to celé nebyl jen 
další z rozeštvávacích pokusů některých pravicových médií. 
Na  přítomné delegáty to však mělo asi tak "velký" vliv jako 
další "zaručené odsudky" šířené vždy "objektivními" komen-
tátory. Již tradičně se jim jednalo o "pokročilý věk delegátů", 
kteří se prý "v obstarožních oblecích" pohybovali mezi ná-
vštěvníky aguaparku chodícími v plavkách. Ale i zde byli 
daleko od reality, přestože by si nějakou "senzaci" asi hodně 
přáli.  Ve skutečnosti byl průměrný věk delegáta 57 let, oble-
ky byly zcela v normě a zóna aquaparku byla striktně odděle-
na od sjezdových prostor kamennou zdí. Dost pochybuji o 
tom, že by se tak do našeho jednacího sálu vydal někdo ini-
ciativně v plavkách. Ostatně by tam přes četnou a kvalitně 
organizovanou pořadatelskou službou neměl šanci pronik-
nout. 

 Po celou dobu akce bylo sjezdové jednání, podle mého 
názoru, konstruktivní a kompetentní, příspěvky delegátů byly 
až na výjimky objektivní a  minimálně tendenční. Fakt, že se 
objevila  i kritika na práci a angažovanost stranického vedení, 
přílišné směrování strany k sociální demokracii nebo napří-
klad špatnou práci s mládeží, nikterak nevybočovalo z přija-
telných mantinelů, které dlouhodobě dodávají naší straně 
nezbytnou ideovou a hodnotovou jednotu. 

Jedinou novou tváří nově zvoleného vedení KSČM se stal 
Petr Šimůnek, dosavadní vedoucí oddělení ÚV KSČM , praž-
ský zastupitel a exposlanec PS PČR. 

V diskuzi vystoupilo cca. 45 delegátů. Konfrontována byla 
témata jako např. možný prodej sídla KSČM, financování 
strany, role členské legitimace, daňová politika, kvalita vo-
lebních kandidátů KSČM, zvyšování podílu žen na rozhodo-
vacích procesech ve straně a společnosti, funkce odborného 
zázemí, činnost bezplatných právních poraden, využívání 
internetu apod. 

Zajímavou informací byla výše ročního rozpočtu KSČM, 
která dosahuje 170 mil. Kč, přičemž souhrnný majetek strany 
činí aktuálně 1,370 mld. Kč. 

Na VIII. sjezdu došlo i k úpravě stanov KSČM, nově volí 
sjezd předsedu, ale i všechny tři místopředsedy, byly uprave-
ny pravomoci mezi ÚV KSČM a Výkonným výborem ÚV 
KSČM: ten např. ustanovuje do funkcí a odvolává vedoucí 
oddělení a tiskového mluvčího ÚV KSČM, došlo ke zřízení 
Krajských výborů (KV KSČM). Schváleny byly i nové statuty 
rozhodčích a revizních komisí KSČM.  

VIII. sjezd KSČM vzal na vědomí materiál "Socialismus 
21.století" a schválil "Hlavní úkoly a zaměření politiky 
KSČM mezi VIII. a IX.sjezdem". 

Podle staronového předsedy KSČM Vojtěcha Filipa (byl 
zvolen 275 hlasy, tzn. 60% všech platných hlasů a považuje 
tím svůj mandát za silný, přičemž se prokázalo, že nároky 
členské základny na nově zvolené vedení budou mnohem 

vyšší než do současné doby) byl sjezd úspěšný tím, že byla 
potvrzena a schválena politická linie, pod kterou půjdu strana 
do letošních senátních a krajských voleb. Podle soudruha 
Filipa je třeba nevyhýbat se takové práci, která má ve společ-
nosti skutečný ohlas, přičemž je nutno pustit se do angažova-
ných politických aktivit mezi občany ČR. Je dobře, že ti, kteří 
říkali v letech 1989 a 1990, že KSČM postupně vymře, se 
toho nedočkali. 

Filipův protikandidát na funkci předsedy strany Stanislav 
Grospič mj. řekl, že KSČM není a nemůže být fragmentována 
na stalinistické a reformní křídlo tak, jak je nám neustále 
podsouváno, a že je nutno společnou jednotu i nadále posilo-
vat. Soudruh Grospič vyjádřil současně i přesvědčení, že zá-
sadní stabilní levicová politika nemůže ve svých důsledcích 
snížit koaliční potenciál KSČM. Levicová politika přece není 
apriori zaměřena vůči jiným politickým stranám, ale zaměře-
na občany. 

Zahraniční ohlasy na VIII.sjezd KSČM byly rozličné. Od 
blahopřejných a pozdravných vzkazů naší komunistické stra-
ně až k tradičnímu nenávistnému "plivání". Posilující KSČM 
totiž začíná vyvolávat obavy již i v tradičních pravicových 
centrech na západ od našich hranic.  

V rakouském deníku Die Presse však vyšel až překvapivě 
objektivní komentář, který tvrdí, že Češi jsou již tak naštvaní 
na pravicovou vládu, že by jim komunistický comeback snad 
ani nevadil. Deník zmiňuje současné průzkumy stranických 
preferencí, které jasně favorizují levici a dodává, že přestože 
vláda Petra Nečase ztratila legitimitu již dávno, stále ordinuje 
Čechům jedno tzv. úsporné opatření za druhým. 

Celkově se domnívám, že VIII. sjezd splnil očekávání dr-
tivé většiny delegátů směrem k ještě větší stranické semknu-
tosti a směrem ven k české veřejnosti potvrdil, že komunistic-
ká strana může v domácích podmínkách velice prospět všem 
slušným a pracovitým lidem. Hlavní motto sjezdu: „Cílem je 
spravedlivá společnost“, je již opravdu nutno začít efektivně 
naplňovat a doufat, že po dlouhodobém destruktivním půso-
bení pravice v naší zemi ještě není pozdě! 

 

Na sjezdu byly připomenuty i Listy z Rokycan 
Na VIII. sjezdu KSČM konaném 20.-21. května 2012 v 

Liberci se předseda KSČM JUDr. Vojtěch Filip ve svém 
hlavním projevu hovořil také o významu stranického tisku. 
Mezi jiným se pozitivně zmínil také o úloze regionálního 
stranického tisku. Mj. řekl: „… Jsou vydávány i další tisko-
viny s hlavičkou okresních výborů nebo přímo KSČM či 
dokonce pod znakem dělnického hnutí. Myslím, že řadu z 
nich je třeba pochválit, protože rozšiřují obzor našich 
členů a sympatizantů o místní nebo odborné pohledy. 
Mám na mysli brněnské Echo, okresní stranickém noviny 
Kladna, Teplic, Rokycan, Chomutova, internetové pak 
OV Prahy 2, jež nejsou jen obyčejnými zpravodaji atd. 
(…)“ 

Na tomto sjezdu přivezli delegáti z Rokycanska 150 výtis-
ků Listů, které byly ostatními delegáty rozebrány. Těší nás, že 
nezapadly mezi ostatní periodika strany a že postupně získá-
vají své čtenáře v tištěné podobě i na webu nejen v regionu 
Rokycanska, ale i v dalších oblastech, kde mají své abonenty. 
Od poloviny února pak získávají své čtenáře i na webových 
stránkách, které kromě Listů obsahují četné další aktuální 
materiály OV KSČM i významné historické publikace, mezi 
něž patří i obsáhlá publikace Petrose Cironise o konci druhé 
světové války v oblasti pod názvem „Na demarkační čáře“, 
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dále „Pamětník událostí v Rokycanech 1945-1990“, interne-
tová publikace o Stalingradu a řada dalších.  

Redakce 

Z činnosti ZO KSČM Hrádek 
Informace z  VIII. sjezdu bylo hlavním bodem veřejné 

členské schůze ZO KSČM 
Hrádek 28.5.2012. - Jednání zahájil s. Veselý, který přiví-
tal všechny přítomné. Po krátkém úvodu  předal slovo s. Špi-
ralovi, jenž se zúčastnil jednání VIII. sjezdu KSČM. Jeho 
vystoupení bylo jasné, stručné a kritické - z jeho pohledu 
nedošlo k žádnému výraznému posunu naší strany. Jednání 
sjezdu nebylo překvapující ani průlomové. Pozitivní bylo, že 
na sjezdu byla zvolena s. Lišková z našeho  okresu do funkce 
předsedkyně revizní komise ÚV KSČM. 

Diskuse, která následovala: 
 - zda sjezd řešil otázku naší budovy 
 - vystoupení s. Filipa bylo místy tendenční 
 - webové stránky ÚV KSČM  nejsou progresivní a bohu-

žel nejsou často a pravidelně aktualizované 
 - nedokážeme prodat naše vize, jsme zticha 
 - útoky proti straně se budou stupňovat 
Členové na závěr poděkovali s. Špíralovi za jeho vystou-

pení. 
Závěr: členská schůze ZO KSČM Hrádek má pravidelné 

jednání, účast je vždy pozitivní, ale hlavní je že členové do-
kážou reagovat na běžné dění našeho života a dokáží bez 
zbytečných emocí posoudit reálný stav naší společnosti. 
 

Domažlice 2012 
"Zastavme likvidaci českého státu"    

V posledních létech se vždy poslední sobotu v květnu ko-
ná krajská slavnost komunistů v Domažlicích. Letošní ročník 
proběhl v sobotu 26. května ve znamení hesla: "Zastavme 
likvidaci českého státu". Heslo předznamenalo obsah setkání, 
které bylo zahájením naší předvolební kampaně do senátních 
obvodů č. 8. Rokycany a č. 11 Domažlice a voleb do Zastupi-
telstva Plzeňského kraje.  

V dopolední části vystoupily plzeňské mažoretky na do-
mažlickém náměstí a předsedové OV KSČM ss Karel Šmej-
kal a Václav Vébr rozdávali kolemjdoucím dětem balonky a 
zvali občany do letního kina na odpolední program. Od 12.00 
hodin začala v letním kině svoji produkci dechová hudba 
Domažličanka. Poté vystoupily mažoretky z Plzně a následo-
valo slavnostní zahájení a přivítání všech zúčastněných a 
oficiálních hostů, kterými byli I. místopředseda ÚV KSČM s. 
Petr Šimůnek, europoslanec ing. J. Kohlíček, CSc.,poslanec 
PS PČR ing. K. Šidlo, předsedkyně ÚRK KSČM JUDr. Z. 
Lišková, zástupce hejtmana Karlovarského kraje Mgr. J. Bor-
ka, předseda KV KSČM Karlovarského kraje s. J. Murčo, 
kandidáti do Senátu PČR PhDr., ing. a Mgr. Mgr. J. Valenta a 
RSDr. J. Rejfek a řada současných krajských zastupitelů i 
kandidátů pro volby do krajského zastupitelstva. Ze zahranič-
ních hostů byli přítomni jak zástupci DKP tak strany Die 
Linke. 

V Kulturní části, kromě mažoretek, vystoupili členové 
souboru Robinsoni z Klenčí pod Čerchovem, Torzo brakers 
z Rokycan a pořadem provázela kapela Domažličanka. Celé 
odpoledne moderovala s. RSDr. Z. Hornofová z Plzně. Sešlo 
se 350  400 občanů z celého kraje, včetně zástupců LKŽ a 
KČP a zúčastnění byli i všichni předsedové OV KSČM 
z Plzeňského kraje a předseda OV KSČM z Berouna. Účast-

níky provázelo celkem příjemné počasí a dobrá pohoda. S. 
Šimůnek hovořil k současné vnitropolitické situaci a šancích 
komunistů v podzimních volbách. Také ostatní vystupující 
měli podobná zaměření svých vystoupení včetně představení 
se občanům a seznámením jich se svými volebními priorita-
mi. 

Akci doplňovaly tabule o práci stranických organizací 
v jednotlivých okresech, koutek dětských her, prodej knih a 
chodských koláčů a zajímavou nabídku měli i němečtí přátelé 
a KSM. 

I když už jsme v kraji představovali naše volební kandidá-
ty na prvomájových oslavách i na jiných akcích, 
v Domažlicích se prvně představily téměř v celé své "síle" 
ukázali se jako vhodní zástupci KSČM pro podzimní volby. 
Teď již musíme dostávat jejich tváře co nejvíce do podvědo-
mí občanů voličů. 

Ladislav Urban 
Bez komentáře 

Průzkum veřejného mínění – volební výsledky 
Výsledky exkluzivního internetového on/off-line průzkumu 

společnosti SANEP provedeného ve dnech 1. – 6. června 2012 
na vybrané skupině 10.558 dotázaných 

Oslava státního svátku Ruské federace 
12. června slaví Ruská federace svůj státní svátek 

„Den Ruska“ 
Na oslavu tohoto státního svátku zve Generální konzulát 

Ruské federace v Karlových Varech představitele státních a 
společenských orgánů. Tak i tentokrát obdrželi pozvánku na 
oslavu tohoto svátku představitelé Česko-ruské společnost 
Rokycany, sou druzi Karel Šmejkal a Josef Sýkora. 

Přijetí se konalo 12. června 2012 v Grand hotelu Pupp v 
Karlových Varech. Na slavnosti bylo přítomno okolo sta hos-
tů z krajů Plzeňského, Karlovarského, Ústeckého a Liberec-
kého, které dle velvyslanectví Ruské federace přísluší Gene-
rálnímu konzulátu RF v Karlových Varech. Při celém průběhu 
slavnosti hudebně doprovázel „Smyčcový kvartet Karlovar-
ska“ 

V úvodním vystoupení pan generální konsul Ščerbakov 
Sergjej Vasilijevič přívítal všechny přítomné a připomněl 
státní svátek Den Ruska. Poděkoval za spolupráci všem pří-
tomným, popřál všem osobní, společenské i pracovní úspě-
chy. V závěru svého krátkého úvodního vystoupení uvedl, že 
v průběhu krátkého období ukončí svoji diplomatickou funkci 
generálního konsula a krátce nato nastoupí generální konsul 
nový. 

Poděkoval všem za dobrou spolupráci v uplynulém období 
a vyjádřil přesvědčení, že stejnou měrou budou všichni pod-
porovat i nového generálního konsula.  

Vyjádřil přesvědčení, že dobrá spolupráce se bude vyvíjet 
ve prospěch všeho českého lidu. 
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V průběhu slavnosti jsme rovněž hovořili i s pracovníky 

generálního konsulátu p. Barsukovem a Obrazcovem. Oba v 
průběhu minulého období několikrát navštívili náš okres při 
pokládání květin k památníkům a na hroby vojáků Rudé ar-
mády. 

Ing. Josef Sýkora 
 

Program převýchovy aneb jak by měla 
vypadat komunistická strana… 
Pokusy o “sociálnědemokratizaci“ KSČM 

Socialismus i kapitalismus mají své přirozené i historický 
získané nejen zkušenosti, ale i zákonitosti. Jsou to dva antipó-
ly, které se nemohou sbližovat, ale jsou v neustálém vzájem-
ném konkurenčním evolučním či revolučním zápase. Socia-
lismus nemůže existovat v rámci kapitalismu a kapitalismus 
rovněž nemůže fungovat v rámci socialismu. Proto poltické 
proudy, hlásicí se k těm i oněm, jsou v neustále třenici, říkalo 
se tomu antagonistický boj. Vyvstává proto otázka, jaký pro-
gram má či měla by mít komunistická strana v jakékoli zemi. 
Zda “státoprávní“ či vlastní, zda bude socialismus budovat 
v rámci kapitalismu, nebo půjde svou cestou. Kapitalismus 
v dnešní době nám svými obrovskými potížemi finančními, 
hospodářskými, společenskými, sociálními atd. ukazuje 
v plné nahotě svou tvář a svou nahost. Není třeba být marxis-
tou-leninistou, aby každý normálně myslící člověk pochopil, 
že kapitalismus současné tváře nemůže mít budoucnost. Ba i 
kapitalismus jiné tváře má černou budoucnost. 

Zbývá tedy alternativa socialismu, neboť všechny ostatní 
společenské ideje a představy o budoucnosti lidstva jsou po-
staveny na hliněných nohách a prokázaly se neživotné, pokry-
tecké, cynické a falešné - například uvedu jen křesťanství, 
které již dva tisíce let slibuje lidstvu i se svým desaterem 
štěstí člověka - nikoliv na zemi, kde ho ždímalo do morku 
kosti, ale na nebi. Ale lidé během svého historického vývoje 
se nakonec vrátili zpátky na zemi a zde hledají svou možnost 
další existence. 

Všichni mají starost o osud Komunistické strany Čech a 
Moravy. Jedni by ji nejraději viděli zakázanou, druzi totálně 
rozloženou, třetí reformovanou, čtvrtí sociálnědemokratizo-
vanou, jiní jen roní slzy, protože neví, jak ji vyšachovat 
z politického života Čechů, Moravanů a Slezanů… 

Má KSČM vstoupit do kapitalistické vlády s ČCSD a na-
příklad s lidovci či zelenými? Řada českých žurnalistů i poli-
tiků láká KSČM do náruče vlády - ať přijde do vlády, ať uká-
že, co umí, ať pomůže zlepšit životní úroveň těch, o něž ji 
především jde – nezaměstnaným, důchodcům bezdomovcům, 
sociálně slabým a doslova opravenými sliby obyvatelům….. 

Prostě ať se v kapitalistické žumpě namočí taky až po krk. 
A pak se uvidí, co si o ní myslí ti komunističtí romantici a 
idealisté. Může však vládnout nebo spoluvládnout komunis-
tická strana v době kapitalistického režimu se všemi jeho 
kapitalistickými instrumenty - s kapitalistickou ekonomikou, s 
kapitalistickým parlamentem, s kapitalistickým presidentem 
s kapitalistickou justici, která chrání kapitalistické soukromé 
vlastnictví jako posvátné a nedotknutelní, s kapitalistickou 
morálkou – zvítězí silnější, s kapitalistickou morálkou a tisíci 
dalšími kapitalistickými instrumenty? 

Už přes dvaadvacet let část českého kapitalistického spek-
tra volá po tom, ať také ti hrdinové z KSČM ukážou co umějí, 
když jim část voličstva dá možnost se podílet na správě kapi-
talismu. 

Vědí však dobře, oč jim jde. A proto kopou past na ma-
muta. Jak spadne do jámy, z které se už nikdy nedostane ven. 

Naposledy jsem četl jakési desatero jistého známého „ne-
závislého “komentátora“, publikované také v kterémsi také 
„nezávislém“ deníku. Jeho „desatero“ znělo doslova takto: 

„Komunisté o víkendu (tedy 18.-19. května roku 2012 na-
šeho letopočtu), (zavřeli) si dveře do vládní Strakovy akade-
mie, přestože našlápnuto měli dobře. 

V mnoha obcích a krajích již získávají exekutivní ostruhy 
a v nejedné ideové debatě, na nejednom pracovním semináři 
se dokážou presentovat coby nedogmatická přemýšlivá a 
názorově pluralitní skupina“. 

Potud hezké pohlazení a pochvala, které nadme srdce kaž-
dého komunisty. 

Ale hned na to zmíněný komentátor připomene: “Jenže 
pak přijdou oficiální partajní akce a vše se stočí do vyjetých 
kolejí. Staré obličeje, starý styl, stará rétorika. 

Na libereckém sjezdu sice Vojtěch Filip hovořil o probu-
zených občanských iniciativách, ovšem užší spolupráci 
KSČM navázala pouze se dvěma z nich – s hnutím Ne zá-
kladnám a Spojenectvím práce solidarity… (Avšak) usedlí 
komunisté (…) působí dojmem, že jim vůbec nevadí, když si 
antikapitalističtí radikálové založí novou politickou stranu…. 

A dále píše: 
„Běžně platí, že za ostrými komunistickými proslovy se 

skrývají propracované a podstatně racionálnější programové 
dokumenty. Je tomu tak i tentokrát. Leč přesto ideový materi-
ál KSČM „Socialismus pro 21. století“ přiznává inspiraci jak 
Marxem, tak ale i Leninem. 

Nadto se v něm objevují formulace vyvolávající otáz-
ky.Komunisté například píši: Politická moc, jako úvodní krok 
socialistické revoluce, může být získána plně demokratickou 
cestou, stane-lise záležitosti širokých vrstev a bude-li prosa-
zována jejich aktivitou.“ Znamená snad termín „může“, že se 
připouští o“ „ne plně demokratická cesta?“ A co nás čeká 
v následujících krocích „socialistické revoluce?“ 

A tak dále a tak dále. 
 
První, co bije do oči je, že autor chce mermomocí dokázat 

teoretickou možnost, že komunisté neusilují kdykoliv 
v budoucnu jen o „pokojnou socialistickou revoluci“, ale 
zaručeně  připouštějí i “násilnou revolucí“ většiny nespokoje-
ných obyvatel. Z toho plyne, že komunisté jsou patrně nespo-
lehliví, neupřímní a že potají kují pikle proti současnému i 
zítřejšímu kapitalismu, což je na pováženou. Čili zítra či 
v blízkém či vzdáleném období kapitalismu se vylučuje již 
jakákoli „násilné revoluce“ proti stávajícímu kapitalistickému 
režimu. Ale my si klademe otázku: Smí se konat „kapitalis-
tická revoluce“ proti socialistickému režimu? To připouští 
celá kapitalistická ideologie, neboť tak činí proto, aby nastoli-
la skutečnou kapitalistickou demokracii, jakou prožíváme na 
vlastní kůži očividně dnes, plnou obrovské masy nezaměstna-
ných, bezdomovců, zproletarizovaných obyvatel (důchodců), 
jejichž počty jdou jen v české společnosti do několika milió-
nů. A poučení z kapitalistického vývoje zní: od listopadu 
1989 podnes se veselé mluví „o listopadové revolucí“, 
z čehož plyne, že kapitalistická revoluce je legální a legitimní, 
ale socialistická revoluce je naprosto nelegální a nelegitimní a 
uvažuje-li marxismus a leninismu i o prosazení socialistické 
revoluce, pak je to nelegální a nelegitimní, neboť prý kapita-
lismus je nejdemokratičtější a nejlidovědemokratičtější režim, 
jaký existoval a existuje ve světě. Je proto také posvátný a 
nedotknutelný. 
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Ale vracím se zpět vábničkám, lákajícím KSČM ke spo-

lečné vládě s dalšími levicovými či křesťanskými, ba i „zele-
nými“ stranami, které by se mohly v budoucnu shodou dobré 
konstelace hvězd dát dohromady a dohromady vládnout. 

Ano, může se stát, že KSČM bude na politickém nebi silná 
a vlivná, že její aktivní či pasivní účast v levicovém hemžení 
by byla relevantní či možná, ba i nutná. 

Dejme tomu, že k podobné astrologické a politické kom-
plikaci dojde a komunisté přijmou v rámci kapitalismu účast 
na vládě spolu s dalšími levicovými stranami. 

 
A nová vláda jim přidělí „silová“ministerstva. A tady má-

te, soudruhu Filipe, ministerstvo sociálních věcí! A tady máte 
soudruhu Kováčíku k dispozici ministerstvo zdravotnictví. A 
v rámci kapitalismu úspěšně vládněte. A vám, soudruhu An-
toši dáváme důvěru vládnout nad ministerstvem školství. A 
vám, soudruhu Kováři dáváme k dispozici ministerstvo ne-
zaměstnanosti, a úspěšně vládněte….“ A tak dále a tak dále. 
Komunistům v této vládě se přidělí veškerá „silová“ minister-
stva, v nichž kapitalismus vyjadřuje svou nejpodstatnější 
podstatu a v kterých by propadl i samotný Kristus i se svými 
zázraky. Neboť který ministr může zaměstnat 600.000 neza-
městnaných, který ministr za kapitalismu může uspokojit 3 
milióny důchodců, z nichž většina je odsouzena kapitalismem 
téměř k žebrotě? Který ministr školství by byl schopen uspo-
kojit elementární požadavky vysokého, středního i základního 
školství, školství nacházejícího doslova nad propastí? Ba 
dokonce kdy řada vysokých škol již padá do propastí? 

S optimismem kapitalismu vlastním by se všechna výše 
uvedená (i další) ministerstva předala do péče komunistickým 
ministrům. 

A to je ta pravá „pasca“ (poslovensku) na komunisty. 
S kapitalistickými rozpočty, s kapitalistickou justicí, 
s kapitalistickou bezpečností, s kapitalistickou korupcí a pod-
nikáním by vyhořel – zdůrazňují ještě jednou – i samotný 
Kristus i se svými apoštoly. Neboť kde nic není, ani  nedává. 
A když se nepodaří dát práci nezaměstnaným, studentům 
bezplatné vzdělání, občanům bezplatné zdravotnictví, dů-
chodcům a sociálně slabým, co jejich jest, tak do půl roku 
zbankrotuje nejen uváděná ministerstva, ale především jejich 
ministři. A pak se bude veřejně ukazováčkem ukazovat na 
neschopné komunistické ministry, kterým se nepodařilo snížit 
nezaměstnanost, studentům nedali bezplatné školství, obyva-
telům bezplatné léčení atd. Padnou ministerstva, padne vláda 
a komunistická strana v očích veřejnosti začne chřadnout a 
chřadnout, až komunisté dopadnout jako kdysi jejich soudruzi 
v Itálii, ve Francii i jinde, kde se v minulosti dali do holportu 
s kapitalistickou „levici“ a skončili na dně. 

 
Proč tedy má komunistická strana existovat, jestliže za 

kapitalismu nehodlá vládnout? Protože by byla spoluodpo-
vědná za veškeré zlořády kapitalismu, protože by v podstatě 
žehnala kapitalistickému vykořisťování a útlaku většiny oby-
vatel země. Protože by se stala spoluúčastnici kapitalistického 
řádění ve společnosti, jaké prožíváme dnes. Neboť zítra či 
pozítří v době kapitalismu to nebude o nic lepší. Jde přece o 
to, kdo a jak dosáhne nejvyšších zisků. Neboť Bůh již neexis-
tuje a místo něj vládnou peníze. 

Podílet se na této nemravnosti by bylo hazardem v očích 
většiny společnosti. 

 
Komunistům nezbývá nic jiného, než vytrvat v aktivní 

opozici a na každém kroku odhalovat pravou podstatu kapita-

lismu, jeho pokrytectví cynismus, jeho hlavní zákonitosti – 
vykořisťování většiny menšinou a hlavně pak hájit zájmy 
pracujících i těch, kteří se hájit vůbec nemohou – bezbran-
ných důchodců, chudých vrstev obyvatelstva, žen, dětí, star-
ců, studentů, jimž jsou neustále omezovány občanské i lidské 
jistoty. (Cis) 

 

Rokycany navštívil Chargé ď affaires 
Kubánské republiky  Fermín G. Quiňo-

nes Sánchez  
 

Na pozvání rokycanské pobočky Společnosti čes-
ko-kubánského přátelství navštívil  13. června Roky-
cany chargé ď affaires Kubánské republiky  Fermín 
G. Quiňones Sánchez s manželkou. Na OV KSČM 
hosta přivítal předseda OV  Karel Šmejkal, předseda 
pobočky SČKP Michal Vataha a někteří členové VV 

OV KSČM. Představitel Kuby byl seznámen s organi-
zaci KSČM na okrese a s programem jeho pobytu v 
našem městě. 

 
Pak už podle programu hosté navštívili SOŠ v 

Rokycanech, kde je přivítala zástupkyně ředitelky 
Milada Mužíková. Seznámila milé hosty s historií 
školy, provedla je několika speciálními učebnami. 
Kubánský představitel se zajímal o systém výuky i o 
uplatnění absolventů školy v praxi. Na závěr proběhla 
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beseda s žáky 3. ročníku. Studenti se dozvěděli o sys-
tému školství na Kubě, o současné situaci na Kubě a v 
besedě pak i o kubánském zdravotnictví, sportu i tu-
ristice. 

V poledne kubánského představitele přijal starosta 
města Vladimír Šmolík. Vyměnili si názory na sou-
časný vývoj v obou zemích. Po té zavedl starosta ná-
vštěvu do obřadní síně radnice, kde hosté obdivovali 
originál obrazu od Alfonse Muchy „Mistr Jan 
z Rokycan v Basilejském koncilu“. Starosta pak po-
zval chargé ď affaires s choti na oběd, kde pokračova-
la přátelská beseda, která se protáhla o víc jak půl 
hodiny přes plánovaný čas. 

Po obědě hosty čekala zajímává návštěva hamru v 
Dobřívě, kde je přivítal vedoucí pracoviště František 
Cipra a jeho pomocník Josef Švec. Hosté se živě za-
jímali o historií železářství a samotného hamru. Na 
závěr si kubánský představitel vyzkoušel kování na 
bucharu, za což dostal hamernický list s podpisem 
mistrů a Pepa ( Josef Švec ) předal manželce kubán-
ského diplomata hamerníckou minci a podkovičku pro 

štěstí.  
Před ukončením své přátelské návštěvy v 

Rokycanech chargé ď affaires Kubánské republiky se 
zúčastnil besedy s občany v zasedačce MěÚ. Po 
úvodním slově kubánského diplomata se diskutovalo 
o změnách na Kubě, o zdravotnictví, o turistice, o 
školství a nechyběly ani otázky k problémům zaměst-
nanosti a zabezpečení důchodců na Kubě. Kubánský 

host také připomenul situaci pěti kubánských hrdinů, 
protiprávně vězněných již víc jak třináct let v USA a 
nutnost mezinárodní solidarity a boje za jejich návrat 
do vlasti. Účastníci besedy byli mile překvapeni 
upřímností a otevřeností odpovědí kubánského diplo-
mata.  

Na závěr se kubánský host podepsal do kroniky 
OV KSČM, kde napsal: Byl to nezapomenutelný den 
mezi přáteli, kteří prokazují solidaritu s kubánským 
lidem. Budeme pokračovat v obraně našeho socialis-
mu a všech dosažených výdobytků. Vencerémos. 

 

V nejbližší době vyjde publikace 
o radaru 

„BOJ O KÓTU 718. Kronika protestu občanů proti vý-
stavbě amerického radaru v Brdech 2007–2009“ (260 

stran, 80 fotografií) 
Je nesporné, 

že zápas obyvatel 
České republiky 
proti vybudování 
amerického rada-
ru v Brdech vejde 
do historie této 
země v jednom 
odstavci či něko-
lika řádcích, ale 
rozhodně jej ni-
kdo nemůže 
z vážných epizod 
země druhé de-
kády 21. století 
úplně vymazat. A 
že i malé obce 
Trokavec a Mí-
šov budou mít v 
této zvláštní kapi-

tolce své místo. Své místo budou zaručeně mít také obyva-
telé nejen těchto dvou obcí, ale i obyvatelé měst a vesnic 
celého Podbrdska i České republiky. Mnozí z nich byli 
živou součásti permanentního odporu proti výstavbě radaru 
v krásné krajině uprostřed Čech. Bývali přítomni na de-
monstracích a jiných protiradarových akcích v Praze i 
v desítkách dalších měst a vesnic. 

 
Tehdejší vláda Mirka Topolánka s proradarovým tý-

mem ministra zahraničí Karla Schwarzenberga, ministryní 
„obrany“ a barovou zpěvačkou Vlastou Parkanovou, s 
Bursíkem, Klvaňou, Bartákem a desítkami dalších českých 
exponentů hluboce podcenila mlčící většinu obyvatel ze-
mě. Domnívala se, že jí projde vše, co po r. 1990 pravicové 
vlády při restauraci kapitalismu v ČR poměrně pohodlně a 
za pouhého nespokojeného mručení obyvatel hladce prosa-
zovala.  

 
Při prosazování výstavby amerického radaru však vláda 

i celá česká politická garnitura najednou narazily na roz-
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hodný odpor obyvatel, kteří se postavili jako monolit proti 
velmi nebezpečné militarizaci Podbrdska i České republi-
ky. 

Od 19. ledna 2007 do 17. září 2009, tedy celých 33 mě-
síců většina občanů České republiky bděla a strachovala 
se, že vláda, byť ve své minoritě, přes masové protesty a 
průzkumy veřejného mínění jednoznačně znějící proti ra-
daru, toto „politické a strategické zadání Pentagonu“ pro-
sadí. 

 
Můžeme konstatovat, že tento zápas oprávněně vyhrála 

„mlčící“ a veřejně demonstrující většina obyvatel. 
Dnes, po uplynutí několika let, se tato většina opět stala 

anonymní. Aby se na ni však nezapomnělo, pokusil se 
malý kolektiv autorů (MUDr. Jiří Maštálka, Jan Neoral, 
Petros Cironis a další spolupracovníci) shromáždit, vyhod-
notit a vybrat nejpodstatnější dokumenty doby a zpracovat 
je do podoby jakési kroniky zápasu občanů proti vybudo-
vání amerického radaru v Brdech. 

 
Z obrovského množství oficiálních a publicistických 

dokumentů vybrali autoři téměř 200 a předkládají je v 
chronologickém sledu čtenářům, účastníkům a pamětní-
kům – starším i mladým. Publikace pod názvem BOJ O 
KÓTU 718. Kronika protestu občanů proti výstavbě ame-
rického radaru v Brdech 2007–2009, je doprovázena 
téměř 80 barevnými fotografiemi, vyzdvihujícími nejen 
krásu Podbrdska, ale také masová shromáždění obyvatel 
nejen ve městech a vesnicích Podbrdska, ale i v samotné 
Praze. 

 
Radar v Brdech měl být jedním z klíčových strategic-

kých objektů amerického protiraketového štítu s globálním 
rozsahem. Proto i snahy o jeho vybudování v Česku i zápas 
obyvatel proti němu zasahovaly do evropské i globální 
politiky a strategie. Proto se i tato publikace svým obsahem 
vymyká regionálnímu charakteru a snaží se obsáhnout 
evropský rozměr celé akce. Dokumentuje to i resumé 
v cizích jazycích. 

 
Publikace vychází díky sponzorství europoslance 

MUDr. Jiřího Maštálky v nákladu 3 000 výtisků nejen pro 
potřeby obcí a obyvatel Podbrdska, ale i pro knihovny obcí 
a škol, pro kulturní a osvětové organizace, a doufejme, že 
se dostane do rukou i četným představitelům, kteří se ak-
tivně zapojili do protiradarového zápasu – starostům, ve-
doucím účastníkům občanských iniciativ, českým europo-
slancům, poslancům Poslanecké sněmovny i Senátu ČR a 
ostatním občanům. 

 
Publikace vyjde ještě v červnu t.r. Informace o tom, kde 

bude možné ji získat, přineseme v dalším čísle „Listů“ i 
v denním tisku a na internetu. (Cis) 

Společenská 
kronika 
Červenec 2012  
65 let: Čadová Jana, Mirošov 
70 let: Flajšhans Jiří, Dobrív, Rainkeová Marta, Břasy 
75 let: Vápeník Zhltán, Hrádek 
80let: Floriánová Irena, Rokycany 12, Fišerová Miloslava, 
Mýto 
85 let: Švec Oldřich, Dobřív 
90 let Pavelková Božena, Rokycany 6 
Srpen 
50 let: Rychlý Pavel, Hrádek 
60 let: Schořovský Ivan, Rokycavyny 11 
65 let: Petražova Zora, Strašice, Frantesová Milena, Kamenný 
Újezd 
70 let: Tůmová Anna, Holoubkov, Týcová Stanislava, Skořice 
75 let: Šístková Jana, Přívětice 
80 let: Vyleta Jaroslav, Volduchy, Valentová Jiřina, Strašice, 
Vaník Ladislav, Dobřív 
85 let:Murin Josef, Strašice 
Září 
60 let: Šatrová Anna,Rokycany 
80 let:Kuncová Marie.Mýto 
95 let Loukotová Anna Rokycany 3,  
100 let: Klíma Josef, Strašice 

Všem naším jubilantům přejeme pevné Všem naším jubilantům přejeme pevné Všem naším jubilantům přejeme pevné Všem naším jubilantům přejeme pevné 
zdraví a hodně úspěchů vzdraví a hodně úspěchů vzdraví a hodně úspěchů vzdraví a hodně úspěchů v    osobním i vosobním i vosobním i vosobním i ve-e-e-e-

řejném životě.řejném životě.řejném životě.řejném životě.    
    

Pozvánka na jezdecký den a na 
Den dětí 

Dovolujeme si vás pozvat na jezdecký den a Den dětí, 
který se konaná 

23.6.2012 na Kamínkách v Mirošově. 
Program 
Sobota: 9.00 hod.: parkurové soutěže 
 13.00 hod.: soutěže vozatajství 
 20.00 hod.: posezení s hudbou 
Neděle: 
9.00 – 10.00 hod.: prezentace dětí 
10.00-13.00 hod.: soutěže 
13.00-15.00 hod.: ukázky 
15.30 hod.: Vyhodnocení nejlepších 
 

Po celou dobu akce zajištěno bohaté občePo celou dobu akce zajištěno bohaté občePo celou dobu akce zajištěno bohaté občePo celou dobu akce zajištěno bohaté občerrrrstvení.stvení.stvení.stvení.    
Srdečně Vás zve Srdečně Vás zve Srdečně Vás zve Srdečně Vás zve STÁJ MUDRA, KSČMSTÁJ MUDRA, KSČMSTÁJ MUDRA, KSČMSTÁJ MUDRA, KSČM        

a další spoa další spoa další spoa další sponnnnzořizořizořizoři....    
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